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Dwukierunkowy ruch na jezdni jednokierunkowej potrwa już tylko do piątku

Nareszcie 
dwupasmowa

\\\ PIASECZNO

Świąteczny kiermasz, spotkanie 
ze św. Mikołajem i uroczyste 
odpalenie choinki jak zawsze 
wprowadziły świąteczny 
nastrój do miasta. 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Zastraszał, bił, dźgnął nożem. 
Koszmar kobiety trwał 
latami. Teraz grozi mu 5 lat 
pozbawienia wolności. 

Policja z Konstancina-Jeziorny za-
trzymała 43-latka podejrzanego o 

wieloletnie brutalne znęcanie się nad 
swoją partnerką. 

Wystrzałowa 

choinka

Katował ją przez lata

Nowa choinka bardzo podoba się mieszkańcom

czytaj str. 8-9

dokończenie 
na str. 3

dokończenie na str. 3
R E K L A M A
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Rozbudowa SP nr 1 to najdroższa przyszłoroczna inwestycja

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Komisje problemowe zostaną 
powołane dopiero 19 grudnia, 
co oznacza, że przez blisko 
miesiąc od zaprzysiężenia 
nowej Rady Gminy nie zostaną 
podjęte prace nad uchwałą 
budżetową. 

W roku wyborczym zadanie uch- 
walania budżetu zawsze jest 

wyjątkowo trudne. Nowa rada (a ta w 
Konstancinie-Jeziornie została dość 
mocno przewietrzona) dostaje bowiem 
projekt budżetu wypracowany przez 
ustępującą Radę i burmistrza, który w 
tym przypadku pozostał na stanowisku, 
więc zapewne nie ma obiekcji do wyło-
żonego przez siebie samego projektu. 
Analiza budżetu i wprowadzanie zmian 
zgodnych z ich uwagami i oczekiwania-
mi to jedno z pierwszych i najważniej-
szych zadań nowo wybranych radnych. 
Wprawdzie każdy z radnych na samym 
początku kadencji otrzymał projekt 
budżetu i może się z nim zapoznać, 
niemniej jednak jakiekolwiek kroki 
formalne zmierzające do jego modyfi-
kacji są w gestii komisji problemowych, 
które takie wnioski mogą przegłosować 
i złożyć do burmistrza. Problem w tym, 
że w Konstancinie-Jeziornie, inaczej niż 

w pozostałych samorządach naszego 
powiatu, wciąż nie powołano komisji, 
w których pracować będą radni. W Kon-
stancinie-Jeziornie, poza sesją zaprzy-
siężeniową, odbyła się wyłącznie sesja 
poświęcona tematowi Łąk Oborskich, 
która została zresztą podzielona na dwa 
posiedzenia. Sesja w sprawie powołania 
komisji problemowych odbędzie się do-
piero 19 grudnia. W tej sytuacji raczej 
pewne jest, że uchwalanie budżetu od-
będzie się dopiero w styczniu. Kiedy to 
nastąpi, na razie nie ustalono.

Projekt budżetu, który ostatecznie 
radni mogą przecież zaakceptować bez 
żadnych uwag, zakłada dochody na po-
ziomie 168 mln złotych, a wydatki mają 
wynieść blisko 192, co oznacza deficyt 
w wysokości ponad 23,5 mln złotych. 
Najwięcej, bo ponad 57,7 mln złotych 
zostanie przeznaczone na oświatę. Po-
nad 20 mln zł mają pochłonąć drogi i 
transport publiczny. Ponad 40 mln zł 
ma być przeznaczone na inwestycje. 
Najdroższą z nich będzie kontynuacja 
modernizacji Szkoły Podstawowej nr 
1 przy ul. Wojewódzkiej. Samorząd za-
mierza na to zadanie wydać w 2019 r. 
ponad 6,7 mln złotych. Niewiele mniej, 
bo 4,9 mln zł pochłonie remont Willi 
„Gryf” oraz budowa ścieżek rowero-
wych – 5 mln złotych.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Nad budżetem 
nie ma kto pracować

\\\ PIASECZNO

Trwają prace nad 
przyszłorocznym budżetem. 
Gmina zamierza inwestować 
między innymi w renowację 
zabytkowych obiektów. 

N iespodzianki nie będzie, kolejny 
budżet znów będzie rekordowy. 

Projekt, nad którym obecnie w komi-
sjach pracują radni, zakłada bowiem 

566 mln zł wydatków przy blisko 504 
mln zł dochodu. Planowany deficyt jest 
na poziomie sprzed roku, czyli 62 mln 
złotych. Tradycyjnie największa pula 
środków, czyli blisko 210 mln złotych, 
zostanie przeznaczona na oświatę. Dru-
gi najkosztowniejszy w utrzymaniu ob-
szar to transport i drogi, na które samo-
rząd zamierza wydać ponad 93 mln zł.

Na 110 zadań inwestycyjnych gmi-
na planuje przeznaczyć ponad 108,2 
mln złotych. Blisko 40 mln pochłoną 

inwestycje oświatowe, przy czym po-
łowę tej sumy „skonsumuje” jeszcze 
budowa CEM. Dwie większe inwestycje 
to rozbudowa szkoły w Głoskowie – po-
nad 8 mln zł, oraz w Gołkowie – ponad 
7 mln zł. Najwięcej, bo aż 45 mln zło-
tych samorząd zamierza przeznaczyć 
na przebudowy dróg i skrzyżowań. W 
przyszłorocznym budżecie znajdą się 
też pieniądze na renowację zabytków. 
Najwięcej, bo blisko 3,5 mln zł, ma być 
wydane na dokończenie modernizacji 
starej plebanii, która od blisko roku stoi 
w miejscu. Zmodernizowany powinien 
być budynek Domu Zośki, a na kolejne 
dwa – parkową Poniatówkę oraz dawną 
remizę strażacką przy ul. Puławskiej 3 
– mają powstać projekty przebudowy. 
W 2019 r. ma też zostać dokończona 
rewitalizacja parku miejskiego, czyli 
zagospodarowanie stawu i jego okolic. 
Na to zadanie gmina zamierza wydać 
1,5 mln złotych.  

Zapewne w toku prac radni wpro-
wadzą jeszcze modyfikacje do przed-
stawionego jeszcze przez burmistrza 
Zdzisława Lisa projektu budżetu. Mają 
na to sporo czasu, bo sesję budżetową 
zaplanowano dopiero na 16 stycznia 
2019 r.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

\\\ PRAŻMÓW

Posterunek policji  
w Prażmowie zostanie 
zamknięty na czas budowy 
nowego. 

K omendant Powiatowy Policji w 
Piasecznie insp. Robert Chmielew-

ski informuje, że zgodnie z oczekiwa-
niami społecznymi została podpisana 
umowa pomiędzy policją a władzami 
samorządowymi gminy Prażmów w 

sprawie budowy nowego posterunku 
policji.

– Gmina przekazała grunt, a nowy 
posterunek wybuduje Komenda Sto-
łeczna Policji – mówi nam Jan Adam 
Dąbek, wójt Prażmowa.

W związku z budową, od 17 grudnia 
posterunek policji zostanie zamknię- 
ty. Dzielnicowi oraz policjanci służbę 
na rzecz mieszkańców gminy Praż- 
mów pełnić będą na dotychczasowych 
zasadach. Niezmienne pozostają nu- 
mery kontaktowe zarówno do poste-
runku policji, jak i do dzielnicowych. 
Na czas budowy zmianie ulega jedynie 
miejsce przyjęcia interesantów, którym 
jest teraz posterunek w Zalesiu Górnym, 
ul. Koralowych Dębów 25.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Zajmą się zabytkami

Posterunek 
tymczasowo 
w Zalesiu

W 2019 roku gmina zamierza m.in. zrewitalizować parkowy staw

R E K L A M A
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DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

Na straganach pojawia się co raz wię-
cej regionalnych produktów – obok 
wędlin, chleba czy miodów, można by-
ło kupić domowe alkohole, przetwory 
czy chałwę. Oczywiście nie zabrakło 
rękodzieła, świątecznych stroików i 
pierników. Te ostatnie dzieci mogły 
własnoręcznie ozdabiać w Zakątku 
św. Mikołaja. Na najmłodszych cze-
kały tam liczne atrakcje oraz sam 
św. Mikołaj w saniach zaprzężonych 
w wiklinowe renifery. Na scenie po-

jawiali się kolejni artyści, wprowa-
dzający odwiedzających kiermasz w 
świąteczny nastrój. A punktualnie o 
godzinie 16.00 burmistrzowie Han-
na Kułakowska-Michalak oraz Daniel 

Putkiewicz złożyli licznie zgromadzo-
nym mieszkańcom życzenia świątecz-
ne, po czym odpalono nową piase-
czyńską choinkę.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Wystrzałowa choinka

\\\ PIASECZNO

Absurdalna z punktu widzenia 
kierowców sytuacja ma się 
wreszcie zakończyć. Od piątku 
oba pasy przebudowanego 
odcinka ul. Okulickiego będą 
przejezdne. 

Modernizowany odcinek drogi wo-
jewódzkiej 721 od ul. Julianow-

skiej do ul. Puławskiej jest już gotowy od 
dłuższego czasu, a prace ograniczają się 
właściwie do poboczy. Przez cały czas 
przebudowy ruch odbywał się jezdnią 
z dwoma pasami ruchu o przeciwnych 
kierunkach podczas prac na drugiej nit-
ce drogi. Co zresztą nie zostało przez 
wykonawcę właściwie oznaczone i na 
tym odcinku często dochodziło do wy-
padków. Od kilku miesięcy gotowe są 
obie dwupasmowe jezdnie, w związku 
z tym stojący w korkach kierowcy nie 
bardzo potrafią zrozumieć dlaczego 
ruch jest wciąż utrzymywany na jednej 
z jezdni. Sytuacja ma ulec zmianie już 
w najbliższy piątek. Zgodnie z zapo-
wiedziami Skanska SA, wprowadzenie 

ruchu na obie jezdnie ma nastąpić 14 
grudnia o godzinie 10.00. Jak dowie-
dzieliśmy się pod koniec listopada, do 
tej pory powinna już działać sygnaliza-
cja świetlna na skrzyżowaniu z ulicą Ju-
lianowską. Wprawdzie w poniedziałek 
po południu nie były jeszcze nawet za-
montowane sygnalizatory nad jezdnią, 
ale być może wykonawca zdąży je za-
montować, podłączyć i zaprogramować 
do piątku. Już teraz ruch na skrzyżowa-
niu jest skomplikowany, a w momencie 
uruchomienia dwupasmówki wyjazd 
z ul. Julianowskiej będzie wyjątkowo 
trudny, jeśli nie będą go regulować 
światła.

Wciąż trwają prace na drugim od-
cinku DW721 – od ul. Puławskiej do 
ul. Mleczarskiej/Powstańców Warsza-
wy. Zgodnie z umową, wykonawca ma 
czas na zakończenie całej inwestycji do 
końca maja. Jeśli chodzi o zamknięty 
wylot z ul. Powstańców Warszawy, to 
planowane na połowę grudnia otwarcie 
prawdopodobnie nieco się opóźni, ale 
jak deklaruje Biuro Prasowe Skanska 
SA, nastąpi to do końca roku.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Nareszcie 
dwupasmowa

Na ile dwupasmowa droga upłynni ruch, przekonamy się w najbliższych dniach

– Z zebranych przez policjantów 
informacji wynika, że poszkodowana 
bała się informować kogokolwiek o tym, 
co dzieje się w jej domu. Do szpitala nie 
zgłosiła się nawet wówczas, gdy została 
dźgnięta nożem – informuje Jarosław 
Sawicki, rzecznik prasowy Komendy 
Powiatowej Policji w Piasecznie.

Policja dowiedziała się o dramacie 
kobiety dzięki anonimowemu zgło-
szeniu o przemocy, do jakiej docho-
dzi w jednym z mieszkań na terenie 
Konstancina-Jeziorny. Kiedy policjanci 
pojechali we wskazane miejsce, zastali 
agresywnego, nietrzeźwego mężczyznę. 
Według policji znęcał się on nad kobietą 
od wielu lat.

Policja ustaliła także, że kobieta była 
kiedyś przez swojego oprawcę dźgnięta 

nożem. Stosował wobec niej przemoc 
fizyczną oraz psychiczną.  

– Policjanci z komisariatu w Kon-

stancinie-Jeziornie złożyli do prokura-
tora wniosek o zastosowanie wobec 
mężczyzny środka zapobiegawczego 

w postaci tymczasowego aresztowa-
nia – informuje Jarosław Sawicki. – Sąd 
przychylił się do złożonego wniosku i 
na najbliższe trzy miesiące skierował 
43-latka do jednego z aresztów śled-
czych. Przestępstwo znęcania się nad 
osobą najbliższą zagrożone jest karą 
pozbawienia wolności do lat 5.

Ofiary przemocy domowej często 
nie proszą o pomoc, nie są w stanie zgło-
sić się na policję. W wielu przypadkach, 
tak jak tutaj, jedynym dla nich ratun-
kiem jest reakcja sąsiadów. Czemu do-
szło do niej dopiero po wielu latach? Czy 
nikt nie słyszał, a może nikt nie chciał się 
wtrącać? Możliwe jednak, że anonimo-
wa osoba, która zadzwoniła na policję, 
uratowała tej kobiecie życie.

Joanna Grela

Katował ją przez lata

Ofiary przemocy 
domowej często nie są  

w stanie same sobie 
pomóc, dlatego 

tak ważne jest aby 
społeczeństwo 

reagowało

Tym razem sanie św. Mikołaja  
musiały zostać wyposażone  
dodatkowo w parasol

Rozmieszczenie straganów również na zamkniętym odcinku ul. Kościuszki  
zapewnia więcej przestrzeni, ale też zwiększa bezpieczeństwo

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1

R E K L A M A
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\\\ PRAŻMÓW

Gmina Prażmów zorganizowała 
konkurs na najładniejszą 
zewnętrzną dekorację 
świąteczną domu i posesji. 
Zgłoszenia można wysyłać  
do 21 grudnia. 

Moda na dekorowanie domów i po-
sesji z okazji Bożego Narodzenia 

przyszła do nas ze Stanów Zjednoczo-
nych Ameryki i zachodniej Europy, w 
dużej mierze dzięki filmom i serialom. 

– Celem konkursu jest wyekspono-
wanie niezwykle ważnego w polskiej 
tradycji okresu świąt Bożego Narodze-
nia, poprzez nagrodzenie i wyróżnienie 
piękna i estetyki świątecznych dekoracji 
posesji prywatnych na terenie Gminy 
Prażmów – informuje Urząd Gminy 
Prażmów.

W konkursie oceniane będą estety-
ka i kolorystyka, oryginalność i pomy-
słowość, różnorodność wykorzystanych 

elementów oraz zastosowanie rozwią-
zań energooszczędnych. 

Zgłoszenia można dokonać do 21 
grudnia, do godz. 12.00, poprzez wy-
pełnienie formularza zgłoszeniowego 
i dostarczenie go wraz ze zdjęciami de-
koracji na adres e-mail urzędu (kance-
laria@prazmow.pl).

Uczestnik konkursu musi zachować 
dekorację świąteczną w niezmienionej 
formie do zakończenia konkursu tj. do 
dn. 4 stycznia 2019 r. 

Powołane przez organizatora jury 
będzie dokonywało oceny zgłoszonych 
do konkursu dekoracji, objeżdżając po 
zmroku zgłoszone posesje.

Trzy najładniej udekorowane pose-
sje otrzymają nagrody pieniężne, 500 zł 
za I miejsce, 400 zł za II miejsce i 300 zł 
za III miejsce. Jednak największą nagro-
dą, dla wszystkich mieszkańców, będą 
pięknie udekorowane domy w gminie. 

Regulamin konkursu dostępny jest 
na stronie internetowej gminy. 

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

\\\ PIASECZNO

Policjanci z wydziału 
kryminalnego z Piaseczna 
zatrzymali 44-letnią kobietę, 
podejrzewaną o dokonywanie 
kradzieży w domu, w którym 
zajmowała się sprzątaniem. 

K obieta kierująca audi została za-
trzymana 7 grudnia na jednej z 

głównych ulic Piaseczna. Jak się okazało, 
prowadziła samochód mimo ciążącego 
na niej zakazu kierowania pojazdami. 

Policjanci „mieli nosa”, bo przeszukali 
też samochód kobiety i znaleźli w nim 
znaczną ilość złotej biżuterii oraz pie-
niądze, w tym obcą walutę.

– Dalsze działania operacyjne, w 
tym przeszukanie jej miejsca zamiesz-
kania, doprowadziło do ujawnienia 
kolejnych sztuk biżuterii. Mundurowi 
ustalili już, że zarówno pieniądze, jak 
i biżuteria pochodziły z kradzieży do-
konywanej w jednym z piaseczyńskich 
domów, gdzie 44-latka była zatrudniona 
jako osoba sprzątająca. Wstępnie straty 
oszacowano na ponad 22 tysiące zło-
tych – mówi rzecznik KPP Piaseczno 
nadkom. Jarosław Sawicki. Kobieta trafi-
ła do policyjnej celi. Policjanci z wydzia-
łu dochodzeniowo-śledczego przed-
stawili jej łącznie 5 zarzutów karnych. 
Sprawdzą też, czy mogła mieć związek 
z innymi podobnymi przestępstwami.

Joanna Ferlian

Zgłoś swój dom

Sprzątała 
i kradła

Moda na dekorowanie posesji przyszła do nas z USA i zachodniej Europy

\\\ POWIAT

Urzędy gmin i powiatu  
w okresie okołoświątecznym 
zmieniają godziny urzędowania. 
Warto sprawdzić terminarz 
zanim wybierzemy się 
załatwiać swoje sprawy.

P rzede wszystkim w związku z tym, 
że Wigilia przypada w poniedzia-

łek, większość urzędów nie będzie 

czynna tego dnia. Niewykluczone,  
że skróceniu ulegną też godziny pra- 
cy w sylwestra. Jest to tym bardziej 
istotne, że zazwyczaj w poniedział- 
ki urzędy pracują dłużej, nawet do  
godziny 18.00. Na razie wytyczne do-
tyczące 31 grudnia ogłosił tylko UG  
w Prażmowie, ale trzeba brać pod uwa-
gę, że w pozostałych urzędach odpo-
wiednie zarządzenie burmistrzowie  
i wójtowie wydadzą w terminie póź-
niejszym.

Urząd w Prażmowie w Wigilię bę-
dzie nieczynny, a w sylwestra urzędnicy 
będą pracować w godzinach 8.00-16.00. 
Dodatkowo UG informuje o skróceniu 
godzin pracy do 14.00 w piątek 21 
grudnia.

Góra Kalwaria, Lesznowola i staro-
stwo powiatowe zdecydowały się na za-
mknięcie urzędów w Wigilię. Urzędnicy 
z Piaseczna również będą mieć dzień 
wolny 24 grudnia, ale odpracują go w 
najbliższą sobotę – 15 grudnia. Z kolei 
urzędnicy konstancińskiego Ratusza 
pracowali w sobotę 8 grudnia. W Tar-
czynie jeszcze nie zapadła decyzja, jed-
nak najprawdopodobniej urząd będzie 
otwarty 24 grudnia, ale krócej. 

Powiat informuje też o skróceniu 
godzin urzędowania w piątek 14 grud-
nia. W siedzibie starostwa przy ul. Chy-
liczkowskiej urzędnicy będą pracować 
do godziny 14.00, a Wydziały Geodezji 
i Kartografii, Komunikacji i Transportu 
(wraz z filiami) oraz Powiatowy Inspek-
torat Nadzoru Budowlanego czynne bę-
dą do godz. 13.30. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Święta w urzędach
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Nad propozycjami zmian  
w rozkładach jazdy 
przekazanych przez burmistrza 
pracuje teraz ZTM. Nowe 
zasady miałyby obowiązywać 
od początku 2019 r.

U rząd Gminy Konstancin-Jeziorna 
poinformował mieszkańców, o 

jakie zmiany w kursowaniu autobu-
sów zawnioskował do ZTM. Postula-
ty uwzględniają większość złożonych 
przez mieszkańców uwag. 

Poranne kursy linii 742 powinny 
zostać dostosowane do potrzeb ucz-
niów, którzy muszą zdążyć na lekcje 
zarówno w szkołach średnich w Górze 
Kalwarii, jak i w Konstancinie-Jeziornie. 
Trasa linii 251 miałaby zostać wydłużo-
na do pętli przy przystanku Pańska, za 
to skrócona na odcinku warszawskim 
– autobus miałby kończyć kurs w Wi-
lanowie, zamiast dojeżdżać do Metra 
Wilanowska. Taki wniosek często pod-
noszą mieszkańcy, zwracając uwagę, że 
odcinek między Wilanowem a stacją 
metra Wilanowska jest zwykle bardzo 
zakorkowany, co między innymi powo-
duje duże opóźnienia. A z kolei w sytu-
acji, gdy pasażerowie mogą skorzystać 
z autobusów dojeżdżających do metra 
Kabaty, znacznie szybciej mogą dotrzeć 

do stacji Wilanowska. Burmistrz Kazi-
mierz Jańczuk wnioskuje też o zwięk-
szenie częstotliwości kursowania linii 
251 w godzinach szczytu porannego i 
popołudniowego. 

Kolejny postulat dotyczy zwiększe-
nia częstotliwości kursowania w godzi-
nach szczytu porannego autobusów 
linii 724 i 742, kosztem nieznacznego 
zmniejszenia częstotliwości autobusu 
linii 710. Pomysł zmniejszonej liczby 
kursów dla 710 nie bardzo podoba się 
oczywiście użytkownikom linii łączącej 
Piaseczno, Konstancin-Jeziornę i War-
szawę. Burmistrz uwzględnił też liczne 
wnioski dotyczące koordynacji rozkła-
dów jazdy wszystkich linii w taki spo-
sób, by stworzyć dogodne przesiadki na 
przystanku „Borowa” w Konstancinie-
-Jeziornie.

ZTM przygotowuje analizę możli-
wości wprowadzenia postulowanych 

zmian. Uwzględnić trzeba bowiem moż-
liwości wykorzystania taboru, a przede 
wszystkim symulację zmian kosztów 
dla każdej z partycypujących w komuni-
kacji tymi liniami gmin (Piaseczno, Góra 
Kalwaria, Konstancin-Jeziorna).

– Po otrzymaniu analizy i symulacji 
kosztów proponowanych zmian, odbę-
dzie się spotkanie burmistrzów gmin 
Piaseczno, Góra Kalwaria, Konstancin-
-Jeziorna z przedstawicielami ZTM, 
w celu podjęcia ostatecznych decyzji. 
Zmiany powinny być wprowadzone od 
3 stycznia 2019  – poinformował miesz-
kańców UG.

W rozmowie z nami burmistrz 
Kazimierz Jańczuk podkreślał, że kwe-
stia kosztów istotnie może wpłynąć na 
ostateczne zmiany w rozkładzie jazdy. 
Kolejna modyfikacja czeka również 
mieszkańców po uruchomieniu linii 
elektrycznej.                      Joanna Ferlian

\\\ GÓRA KALWARIA

Rekordową frekwencję 
zanotowały 14. Mistrzostwa 
Góry Kalwarii w sprincie.  
W zawodach wzięło udział 
ponad 200 pływaków  
i pływaczek.

N a basenie w Górze Kalwarii od-
były się Otwarte Mistrzostwa 

Góry Kalwarii w sprincie pływackim 
ZIMA-2018. Organizatorami 14. edycji 

był miejscowy klub UKS Skalar oraz 
Ośrodek Sportu i Rekreacji. 

– W rywalizacji na 50 metrów, w 
kilku stylach, uczestniczyli nie tylko re-
prezentanci miejscowego UKS Skalar. 
Na naszej pływalni 8 grudnia ścigali 
się też członkowie klubów grójeckich 
i warszawskich oraz spora grupa gości 
z południowego Mazowsza (Garwolin, 
Miętne, Radom, Pionki) – informuje 
Urząd Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

Medale i dyplomy wręczyli Arka-
diusz Strzyżewski, burmistrz Góry Kal-
warii oraz Jan Rokita, przewodniczący 
Rady Miejskiej. 

– Chociaż nie każdy wróci do domu 
z nagrodą, to wszyscy jesteście zwy-
cięzcami, bo aktywnie spędzacie czas 
– powiedział do zawodników Arkadiusz 
Strzyżewski.

Zawodnik UKS Skalar 12-letni Kac-
per Dubiniak z Cendrowic otrzymał od 
klubu pamiątkową tabliczkę z okazji 
tegorocznego dwukrotnego pobicia 
rekordu Polski na 100 m stylem grzbie-
towym w swojej kategorii wiekowej. 
Również Krzysztof Rychlewski, były 
prezes UKS Skalar, otrzymał pamiątko-
wą tabliczkę, czym uhonorowano jego 
12-letnią prezesurę. Obecnie prezesem 
klubu jest Marzena Trzaska. 

Joanna Grela

Piłka po stronie ZTM

200 zawodników na basenie
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\\\ GÓRA KALWARIA

9 grudnia na rynku  
w Górze Kalwarii rozbłysła 
choinka, a mieszkańców 
odwiedził Święty Mikołaj  
– taki prawdziwy, z mitrą  
i pastorałem.  

K alwaryjski Rynek Bożonarodzenio-
wy to inicjatywa zorganizowana 

przez Ośrodek Kultury, Bibliotekę Pub-
liczną, Stowarzyszenie „O To Chodzi” 
oraz Urząd Gminy.

– Młodzież (zespół Eloi oraz Studio 
Piosenki) śpiewała świąteczne piosenki 
i kolędy. Święty Mikołaj rozdawał cu-
kierki. Jego pomocnice częstowały zaś 
czerwonym barszczem i piernikami, ale 
również pączkami, czyli przysmakiem 
związanym z Chanuką. W czasie impre-
zy w naszym niegdyś wielokulturowym 
mieście opowiadano bowiem zarówno 
o zwyczajach bożonarodzeniowych (ks. 
Łukasz Mazurek), jak i tych związanych 
właśnie ze wspomnianym żydowskim 
świętem – informuje Urząd Gminy.

Na rynku stanęło niemal 10-me-
trowe drzewko – świerk kłujący, po-

darowany gminie przez małżeństwo  
z Moczydłowa. 

Jest naprawdę piękna, prawdziwa, 
duża i ozdobiona ogromną ilością świa-
tełek. Zawisły na niej także robione na 
rynku łańcuchy, na których mieszkańcy 
wypisywali świąteczne hasła oraz sło-
miane wianki czy żydowskie świeczniki 
ze sklejki. 

Lampki po wspólnym odliczaniu 
włączył burmistrz Arkadiusz Strzy-
żewski. Razem z Janem Rokitą, prze-
wodniczącym Rady Miejskiej, złożyli 
mieszkańcom życzenia.

Joanna Grela

Najpiękniejsza
z choinek

Kalwaryjska choinka to najbardziej urocze drzewko w powiecie

Mimo pogody Kalwaryjski Rynek 
Bożonarodzeniowy przyciągnął wielu 
mieszkańców 

Autobus 251 miałby jeździć częściej w godzinach szczytu
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\\\ TARCZYN

W Tarczynie odbył się finał 
Szlachetnej Paczki.  

C iężar organizacyjny podjęła spo-
łeczność  Liceum Ogólnokształcą-

cego im. Ireny Sendlerowej.
– Dużą rolę odegrali tu sami ucz-

niowie szkoły, którzy na każdym etapie 
projektu wspierali nas jako organizato-
rów.  Z drugiej strony udało się zwer-
bować bardzo rzetelnych wolontariu-
szy, którzy utworzyli sztab i pomagali 
liderowi w wielu sprawach. W akcję 
zaangażowana była także spora część 
społeczności tarczyńskiej. Dzięki tak 

wielkiej mobilizacji 19 rodzin z gminy 
otrzymało paczki z rzeczami, które wpi-
sały jako swoje potrzeby. Darczyńcy za-
bezpieczyli większość  potrzeb rodzin. 
Rekordzista przywiózł 61 paczek do 
jednej z nich – mówi nam Anna Krupa, 
nauczycielka LO im. Ireny Sendlerowej, 
inicjatorka akcji. 

Szlachetna Paczka działa w Polsce 
od 16 lat. 

– Do Szlachetnej Paczki włączane 
są rodziny, które znalazły się w trudnej 
sytuacji materialnej z przyczyn od siebie 
niezależnych. Docieramy do prawdziwej 
biedy – tej ukrytej, a nie tej, która krzy-
czy i żąda pomocy. W Polsce nie brakuje 
osób, które nauczyły się wyglądać na 

ubogie i dzięki wzbudzaniu litości, zara-
biają na swojej „biedzie”. Takim ludziom 
nie pomagamy – informują organizato-
rzy akcji.

Jedną z rodzin objętych programem 
była 79-letnia kobieta, która opiekuje 
się chorym 57-letnim synem. Odnalazła 
ich potrzeby Marzanna Górska z Henry-
kowa-Urocze. Aby im pomóc, musiała 
poprosić sąsiadów.

– Weszłam na stronę i wybrałam 
rodzinę z miejscowości mi najbliższej 
– Tarczyn. 

Czytam o potrzebach, są ogromne. 
Moja pierwsza myśl – szukam następ-
nej, bo nie jestem w stanie zapewnić 

im tego, czego najbardziej potrzebują 
do normalnego funkcjonowania. Tak 
byłoby najprościej, wybrać inną rodzi-
nę. Ale druga myśl – kto im pomoże? 
Każdy może zmienić wybór rodziny na 
łatwiejszy do realizacji, oni swego ży-
cia nie zmienią bez pomocy innych. Nie 
mogłam... nie szukałam innej rodziny 

– napisała pod koniec listopada na gru-
pie facebookowej Henrykowa-Urocze 
Marzanna Górska.

W efekcie podczas finału Szlachet-
nej Paczki, do sztabu przywiozła z są-
siadami 3 samochody darów, w tym 
inwalidzki wózek elektryczny.

W tarczyńskim finale wzięło udział 
25 wolontariuszy. To dzięki nim oraz 
darczyńcom 19 rodzin otrzymało nie-
zwykły prezent – zainteresowanie, roz-
mowy, zrozumienie i najpotrzebniejsze 
rzeczy.

– Chciałybyśmy podziękować lo-
kalnym przedsiębiorcom, punktom 
usługowym i gastronomicznym, organi-
zacjom i stowarzyszeniom samorządo-
wym oraz parafii, ksiądz z naszej parafii 
jest naszym wolontariuszem – mówi 
Anna Krupa, organizatorka akcji w Tar-
czynie. – Również wszystkim ludziom 
dobrej woli, którzy nas wspierali.

Zbierały także niektóre szkoły, m.in. 
LO im. Ireny Sendlerowej, szkoła w Pa-

miątce, Suchostrudze, oraz grupa czte-
rolatków z przedszkola w Tarczynie pod 
opieką pani Kasi Panek.

– Ogromne podziękowania należą 
się tez Julce Czajkowskiej, która w szko-
le w Tarczynie przeprowadziła zbiórkę 
– mówi nam Anna Krupa, liderka. 

Z obdarowywanych rodzin najwię-
cej mieszka na wsiach gminy Tarczyn. 

– Udało nam się zabezpieczyć 
większość potrzeb zgłoszonych przez 
rodziny, nawet tych, które wydawały 
się nierealne. Darczyńcy pochodzili z 
Warszawy, z sąsiednich gmin, ale także 
stąd, z Tarczyna – mówi wolontariuszka 
Justyna Kołacińska.

Niesamowita energia, wiele radości 
i szczęścia, dużo pozytywnych emocji, 
zarówno dla darczyńców i wolontariu-
szy jak i potrzebujących rodzin – tak 
wyglądał finał Szlachetnej Paczki w Tar-
czynie. Za rok widzimy się ponownie.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Bieda nie krzyczy

Do Szlachetnej Paczki 
włączane są rodziny, 

które znalazły się 
w trudnej sytuacji 

materialnej z przyczyn 
od siebie niezależnych

Szlachetna Paczka odbyła się w Tarczynie po raz pierwszy, ale na pewno nie 
ostatni

 Marzanna Pelawska przed trzema samochodami darów, które zorganizowała 
dla jednej rodziny wraz z sąsiadami
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\\\ PIASECZNO

Znalezienie osoby  
lub instytucji odpowiedzialnej 
za odpowiednie utrzymanie 
szlaku nad Jeziorką okazuje się 
dużym wyzwaniem.  
O bezpieczeństwo na razie 
użytkownicy muszą troszczyć 
się sami.

K iedy czytelniczka zgłosiła nam 
problem obsypującej się skarpy 

nad Jeziorką, nie sądziliśmy, że temat 
okaże się tak skomplikowany. 

– W pewnym miejscu ścieżka jest 
wąska i biegnie tuż nad brzegiem, skar-
pa się obsypuje i wystarczy odrobina 
nieuwagi, żeby komuś stała się krzywda 

– poinformowała nas mieszkanka Pia-
seczna i poprosiła o rozpowszechnienie 
tej informacji w imię bezpieczeństwa 
użytkowników. Na miejscu okazało się, 
że rzeczywiście na odcinku między mo-
stem kolejowym a Górkami Szymona 
są dwa miejsca, gdzie ścieżka biegnie 
tuż nad skarpą, która delikatnie się ob-
sypuje. W jednym z tych miejsc space-
rowicze mogą się odsunąć od brzegu, 
ale w drugim ścieżka jest dość wąska 

i z drugiej strony graniczy z wysokimi 
krzewami, więc nie ma za wiele miej-
sca. Wprawdzie wysokość skarpy nie 
wynosi więcej niż 3 metry, ale niefor-
tunny upadek mógłby się skończyć co 
najmniej nieprzyjemnie. 

\\\   Właściciel niewiele może...
Od jednego z okolicznych mieszkań-

ców dowiedzieliśmy się, że większość 
działek przylegających do Jeziorki ma 
prywatnych właścicieli. Ci jednak nie 
mogą prowadzić tu żadnych działań ze 
względu na przepisy o pasie nadbrzeż-
nym. 

– Kiedyś jeden fragment brzegu 
został wybetonowany – wskazał nam 
napotkany spacerowicz. – Tu też ktoś 
próbował zabezpieczyć ten obsypują-
cy się brzeg, ale zaraz interweniowała 
straż miejska – twierdził. Komendant 
straży miejskiej Mariusz Łodyga takiej 
interwencji sobie nie przypominał, nie 
był też w stanie odpowiedzieć na py-
tanie, kto odpowiada za odpowiednie 
utrzymanie wyznaczonego tu żółtego 
szlaku i zaproponował skontaktowanie 
się z Wydziałem Utrzymania Terenów 
Publicznych UG. Tu z kolei usłyszeliśmy, 
że szlak nie jest w ich gestii, ponieważ 
tereny nadbrzeżne to „działka” Wód 
Polskich. 

– O ścieżkę powinien zadbać ten, 
kto ją wyznaczył i powinien formalnie 
być jej właścicielem. W tym przypadku 
chodzi prawdopodobnie o Stowarzy-
szenie Gmin i Powiatów Zlewni Rzeki 
Jeziorki. Prawdopodobnie, gdyż nie 
posiadamy dokumentacji regulującej 
kwestie właścicielskie i jej przebiegu po 

terenach Skarbu Państwa. Ścieżka nie 
po całej długości przebiega po gruntach 
Wód Polskich, a Wody Polskie utrzymu-
ją tereny będące ich własnością  – odpo-
wiedziała nam Urszula Tomoń, rzecznik 
prasowy Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego Wody Polskie.

\\\   ...a ustalenie właściciela  
to sprawa skomplikowana

Zapytaliśmy więc o nadzór nad 
szlakiem w Stowarzyszeniu Gmin i Po-
wiatów Zlewni Rzeki Jeziorki. Sekretarz 
Monika Maciak przyznała, że Stowarzy-
szenie nie zajmuje się tym bezpośred-
nio, zadanie dbania o szlaki spoczywa 
na gminach, w których je wyznaczono. 
Zadeklarowała jednak podjęcie stosow-
nej uchwały obligującej do zajęcia się 
tym problemem podczas najbliższego 
zebrania przedstawicieli Stowarzysze-
nia, jeśli sama gmina się tym nie zain-
teresuje.

Burmistrz Daniel Putkiewicz przy-
znał, że sprawa jest problematyczna. 

– Szlak został dawno temu wyzna-
czony przez PTTK, my go właściwie 
przejęliśmy. Jest dużo niejasności jeśli 
chodzi o własności działek, zwłaszcza, 
że rzeka meandruje i jej granice się 
przesuwają – wyjaśnił. – Musimy usiąść 
z Wodami Polskimi i popracować nad 
uregulowaniem kwestii właścicielskich, 
podejmiemy takie starania w 2019 ro-
ku, ale nie są to kwestie łatwe i szyb-
kich rozwiązań bym się nie spodziewał 
– przyznał. 

Wygląda na to, że odpowiedzialnych 
za utrzymanie szlaku w odpowiednim 
stanie na razie nie ma. Każdy musi za-
dbać sam o własne bezpieczeństwo i 
zachować szczególną uwagę tam, gdzie 
ścieżka jest wąska i biegnie brzegiem 
skarpy. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian 

Mała skarpa, duży problem

Wąski odcinek ścieżki nad brzegiem rzeki wymaga zachowania szczególnej 
uwagi

Wygląda na to,  
że odpowiedzialnych  
za utrzymanie szlaku  

w odpowiednim stanie 
na razie nie ma

Jak co roku na początku grudnia, w sali konferencyjnej starostwa 
odbyła się Wigilia Dobrej Woli, w której uczestniczyło kilkadziesiąt 
niepełnosprawnych osób, ich rodziny oraz wielu przyjaciół.  
W fantastycznej atmosferze, przy dźwiękach muzyki na żywo, 
uczestnicy Wigilii podzielili się opłatkiem i zjedli pyszne wigilijne 
potrawy, a Święty Mikołaj rozdał prezenty.

AUTOR: JOANNA GRELA

Wigilia Dobrej Woli

1. Na pierniczkach Piekarnia Krzosek namalowała logo Stowarzyszenia  
Dobra Wola 
2. Uczestnicy podzieli się opłatkiem
3. Potrawy pochodzą od darczyńców, niektóre ciasta od rodziców
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  GMINA LESZNOWOLA

Zachęceni sukcesem z poprzedniego roku, Wójt i lesznowolski samorząd po raz drugi zapraszają mieszkańców 

i gości na jarmark przed Urzędem Gminy Lesznowola. Udział zapowiedzieli rękodzielnicy, lokalni artyści,  gminne 

szkoły i przedszkole z Jastrzębca.  

Jarmark to okazja by zaopatrzyć się w świąteczne przysmaki jak ciasta, ryby, miody, chałwę i pierogi,  a także 

oryginalne prezenty – domki z piernika, szydełkowe obrusy i przytulanki, biżuterię oraz odzież. Dużo wys-

tawców będzie oferowało własnoręcznie wykonane świąteczne ozdoby, na jarmarku będzie też można kupić 

choinkę. Gminny Ośrodek Kultury  przygotował dla  najmłodszych mieszkańców warsztaty piernikowe.  Swoje 

stoisko będzie miała również Gminna Biblioteka Publiczna, która zaoferuje książki po atrakcyjnych cenach  

i ręcznie robione zakładki. Będzie wspólne kolędowanie i interaktywne przedstawienie dla dzieci pt. Pingwi- 

ny z Zimowej Krainy, które zaplanowano na godz. 12.30. Do wspólnej zabawy zaprosi najmłodszych teatr  

Prym Art. Po przedstawieniu odbędzie się licytacja bożonarodzeniowych szopek, z której dochód zostanie  

przeznaczony na finansowanie obiadów dla najuboższych dzieci w ramach Programu „Dzwonek na obiad”. 

Przez cały jarmark – od 10.00 do 17.00 – dyżuruje św. Mikołaj w towarzystwie łagodnego renifera. 

Jarmark już w najbliższą sobotę – serdecznie zapraszamy na spotkanie z Mikołajem oraz świąteczne zakupy. 

Agnieszka Adamus, UG Lesznowola

Po świąteczne zakupy 
do Lesznowoli  
Wioska Świętego Mikołaja, teatrzyk dla dzieci i mnóstwo smacznych  
produktów oraz rękodzieło – to główne atrakcje Jarmarku Świątecznego  
w Lesznowoli.

\\\ KRAJ

Jak trafnie określił to Jurek 
Owsiak, za niecałe trzy 
tygodnie czeka nas zmasowany, 
kilkugodzinny, niekontrolowany 
atak wszelkiego rodzaju 
eksplozji na naszym niebie. 
Trudno zrozumieć, co wtedy 
czują psy.

S łowa Owsiaka padły w odpowiedzi 
na decyzję prezydenta Warszawy, 

Rafała Trzaskowskiego, o rezygnacji z 
pokazu fajerwerków podczas organizo-
wanego przez miasto sylwestra. Od ra-
zu pojawiły się pytania o „Światełko do 
nieba”, czyli 4-minutowy pokaz sztucz-
nych ogni, jaki tradycyjnie towarzyszy 
Finałom WOŚP.

– Jeśli nam takie pokazy nie pasują, 
nie chcemy ich i uważamy je za zło, jeśli 
pojawi się urzędowy zakaz – dostosu-
jemy się do takiej woli. Ale co zrobić z 

kanonadą, która nas czeka w Nowy Rok 
w całej Polsce? Na jej tle miejskie, zorga-
nizowane, zapowiedziane i ograniczone 
w czasie widowiska z pokazami sztucz-
nych ogni, to jest po prostu nic – napisał 
na Facebooku Jurek Owsiak.

I trudno się z nim nie zgodzić. 
Duże miasta na świecie, a coraz 

częściej również w Polsce, rezygnują z 
pokazu fajerwerków, zamieniając je na 
pokazy laserów. To w trosce o zwierzęta, 
zwłaszcza psy, które podczas sylwestra 
przeżywają dosłownie tortury. Sylwe-
ster, ze względu na huk, nie jest także 
komfortowy dla małych dzieci i osób 
starszych. Problem w tym, że rezygnacja 
z kilkuminutowego pokazu w dużym 
mieście, nie zrobi w praktyce żadnej 
różnicy „ofiarom” strzelania, które roz-
poczyna się już na kilka dni przed syl-
westrem, a od około godz. 21.00 zlewa 
się w jednostajny huk, aby o północy 
nastąpiła totalna eksplozja. W każdym 
mieście i w każdej wsi, w całej Polsce. 

Dla zwierząt huk jest oznaką zagro-
żenia. Wyobraźmy sobie, że huk trwa 5 
do 10 minut, w określonym, przewidy-
walnym czasie, czyli 31 grudnia o pół-
nocy. Wciąż nie byłaby to komfortowa 
sytuacja dla zwierząt, ale trwałaby kilka 
minut, a właściciele z łatwością przygo-
towaliby się na ten moment. Huk trwa 
jednak nieprzerwanie kilka godzin! Po-
jedyncze wystrzały, pojawiają się coraz 
częściej na kilka dni przed sylwestrem. 
Zanim wystrzelimy swoje fajerwerki 
poza północą, wyobraźmy sobie, co czu-
ją zwierzęta, które przez kilka dni trwa-
ją w nieustannym poczuciu zagrożenia. 
Niektóre nie reagują, ale większość z 
nich spanikuje, skuli się, schowa, a co 
gorsza ucieknie. 

Fundacja Animal Rescue Polska 
organizuje po raz trzeci Sylwestrowy 
Patrol, który swoim zasięgiem obej- 
mie Warszawę oraz miejscowości pod- 
warszawskie. Numery telefonów war-
te zapamiętania przed sylwestrem to 
22 350 66 91 i 792 112 222. 

Najlepiej dla zwierząt byłoby, gdy-
byśmy nie strzelali w ogóle. Jednak jest 
kolosalna różnica między odpaleniem 
fajerwerków o północy, a odpaleniem 
ich kilka godzin, lub nawet kilka dni 
przed. Zwłaszcza, że strzelanie poza 
sylwestrem nie jest legalne i grozi karą 
nawet do 500 zł, a policja coraz chętniej 
takie mandaty wystawia. W dodatku 
sąsiedzi coraz częściej zawiadamiają 
policję. 

Joanna Grela

Niekontrolowany atak eksplozji

Fajerwerki w sylwestra to ogromny stres dla zwierząt

Jarmark Świąteczny

PRZYGOTUJ SIE 
NA SWIETA 

I SYLWESTRA

P R O M O C J A 

R E K L A M A
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O pcji na spędzenie tej wyjątkowej 
nocy jest wiele. Zazwyczaj decy-

dujemy się na wspólną zabawę z przy-
jaciółmi czy znajomymi. Miejsce, które 
wybierzemy, zależy już od zasobności 
portfela, upodobań muzycznych, ku-
linarnych czy sytuacji rodzinnej. Inne 
możliwości ma bowiem para młodych 
pracujących i dobrze zarabiających lu-
dzi, a inne rodzina z trójką małych dzie-
ci. Rodzice nastolatków zazwyczaj nie 
mają problemu, bo ich dzieci od dawna 
wiedzą u kogo i z kim spędzą sylwestra. 
Ci, których dzieci jeszcze nie weszły w 
etap mniej lub bardziej samodzielnego 
imprezowania poza domem, mają dwie 
opcje: znaleźć kogoś, kto zaopiekuje się 
ich potomstwem w sylwestra (niania, 

babcia, sąsiadka, profesjonalne kluby 
dziecięce) lub udać się na „domów-
kę” do innych rodziców z małoletnimi 
dziećmi. 

Jeśli nie musimy martwić się o opie-
kę nad dziećmi, może warto „zaszaleć”? 
Spędzić sylwestra inaczej niż zwykle? 
Większość Polaków spędza tę szczegól-
ną noc na tzw. „domówkach”. A może 
tym razem umówić się ze znajomymi 
i zdecydować się na imprezę w lokalu? 
Odpada nam robienie zakupów, goto-
wanie, sprzątanie. No i jest okazja, żeby 
założyć coś specjalnego, zrobić sobie 
wystrzałową fryzurę czy makijaż. Jeśli 
dobrze poszukamy, znajdziemy jeszcze 
wolne miejsca w salach bankietowych 
czy restauracjach. Opcja kulturalna? 
Teatr, kino albo jeden z miejskich kon-
certów? Można też zdecydować się na 
spędzenie Sylwestra z dala od domu. 
Niekoniecznie jak zwykle na nartach w 
górach. Może tym razem jedna z euro-
pejskich stolic? Albo last minute nad cie-
płe morze? Szampan w bikini na plaży 
na pewno będzie smakował wyjątkowo.

A najważniejsze jest to, żeby się 
doskonale bawić, niezależnie od tego, 
gdzie będziemy witać Nowy Rok.

Raz w roku taka noc
Sylwester to doskonała okazja żeby zaszaleć i spędzić tę wyjątkowa 
noc przełomu lat w szczególny sposób. 

REKLAMA
786 202 606

R E K L A M A

R E K L A M A
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W historii biblioteki w Zalesiu 
Dolnym jest wiele ciekawych 

wątków i intrygujących zwrotów ak-
cji. Władze Piaseczna co jakiś czas 
postanawiały zlikwidować bibliotekę, 
spakować księgozbiór i umieścić go w 
piwnicznych archiwach. Wtedy zaczy-
nała się walka między tymi, którym na 
sercu leżało istnienie biblioteki a tymi, 
którym z niezrozumiałych powodów 
wręcz przeciwnie. Może ci drudzy nie 
znali prawdy zawartej w powieści Car-
losa Marii Domingueza „Dom z papie-
ru”: „Założyć bibliotekę to jak stworzyć 
życie”. 

Mam przed sobą stronę tytułową 
książki Balzaca „Honoryna” w przekła-
dzie Boya-żeleńskiego i na tejże stronie 
skromny dopisek ołówkiem: „Dar Bo-
rowych”. Grażyna Baniewicz-Orłowska, 
bibliotekarka z zalesiańskiej biblioteki 
tłumaczy mi, że ta książka jest bezcenna, 
bo to pamiątka z pierwszych dni biblio-
teki; egzemplarz przetrwał 70 lat i jest 
świadectwem tego, że pierwsze książki 
przynosili z własnych bibliotek w da-
rze mieszkańcy Zalesia Dolnego. Byli to 
mieszkańcy, których życiorysy mogłyby 
posłużyć do napisania niejednej powie-
ści, o niektórych nawet pisano książki. 
Pani Grażyna ze wzruszeniem mówi, że 
tych pierwszych książek biblioteka ma 
wiele. To są skarby. 

\\\   Początki biblioteki 
Zalesie Dolne w 1948 r. należało do 

gminy Jazgarzew i nie posiadało biblio-
teki. Rozpoczęły się starania o powsta-
nie choć skromnej placówki. Ewa Krau-
ze, nauczycielka o ciekawej osobowości 
i sile tworzenia dla innych, wyjednała u 
władz powstanie biblioteki. Każdy z nas, 
znający te czasy wie, że nie była to łatwa 
droga, ale udało się. Izabela Orłowska-
-Szeremietiew w publikacji w Gazecie 
Piaseczyńskiej z 2001 r., w dziale „Z kart 
historii”, pisze: „Księgozbiór pochodził 
wyłącznie z darów i do 1955 roku li-
czył 1020 pozycji. Ofiarodawcami byli: 

pp. Helena i Władysław Radwanowie, 
profesor Wacław Borowy z małżon-
ką, profesor Wanda Dąbrowska, p. A. 
Gdańska, p. K. Lutkiewicz. Były to osoby 
znane i cenione w środowisku”. Helena 

Radwanowa przez 20 lat pracowała na 
stanowisku redaktorki naczelnej tygo-
dnika dla dzieci i młodzieży „Płomyk”, 
profesor Wacław Borowy, z zawodu hi-

storyk, krytyk literacki, członek Polskiej 
Akademii Umiejętności, był dyrektorem 
Biblioteki Uniwersytetu Warszawskie-
go. Wanda Dąbrowska, blisko skoliga-
cona z pisarką Marią Dąbrowską, była 
jedną z bohaterek „Dzienników” pisar-
ki. Zakładała biblioteki i pilotowała ich 
powstawanie w Polsce, o czym można 
przeczytać w „Dziennikach”. To była 
grupa ludzi o silnych osobowościach i 
ogromnej wiedzy. Pierwsza biblioteka 
w Zalesiu Dolnym powstała w 1948 r.; 
mieściła się w maleńkim pokoju domu 
przy al. Kasztanów. W 1955 r. została 
przeniesiona do domu przy ul. Anny Ja-
giellonki i stała się filią Miejskiej Biblio-
teki Publicznej w Piasecznie i właściwie 
można powiedzieć, że była w Zalesiu 
pierwszym miejscem bibliotecznym z 

prawdziwego zdarzenia. Księgozbiór 
w 1970 r., gdy Danuta Orłowska przej-
mowała obowiązki bibliotekarki, liczył 
5579 woluminów. W 1978 r. księgo-
zbiór przeniesiono do willi „Runo” na 
ul. Dębowej 5. 

\\\   Biblioteka, wernisaże  
i dlaczego ogrzewanie jest 
drogie 

Praca bibliotekarki w tym środowi-
sku sprawiała Danucie ogromną satys-
fakcję. Spore pomieszczenie w willi przy 
ul. Dębowej dawało możliwość robienia 
wystaw prac malarskich. Z czasem bi-
blioteka stała się centrum kultury dla 
okolicznych mieszkańców. Wernisaże 
przyciągały wielbicieli malarstwa, klub 
dyskusyjny był okazją do spotkań oraz 
wymiany wiedzy i poglądów. Lokal 
przy ul. Dębowej był, wydawało się, 
miejscem odpowiednim do prowadze-
nia biblioteki, ale jak od lat, tak i teraz 
wisiało nad biblioteką widmo likwidacji, 
tym razem ze względów ekonomicz-
nych. Pomieszczenie biblioteczne było 
ogrzewane piecami akumulacyjnymi, a 
prąd był drogi. Pani Danuta Orłowska 
postanowiła ogrzewać pomieszczenie 
swoim piecykiem i zrezygnować z ist-
niejących pieców. Piecyk włączała tylko 
na czas pracy w bibliotece. Mimo tych 
oszczędności, koszt ogrzewania nie 
zmniejszył się. Dom był zamieszkały 
przez lokatorów, było tu kilka rodzin 
i warto było przeprowadzić kontrolę 
instalacji. Przy tej kontroli zdemasko-
wano złodzieja. Okazało się, że jeden 
z sąsiednich lokali jest przyłączony do 
licznika prądu biblioteki.

Zima na szczęście mijała, a okres 
lata był dla czytelników biblioteki nie-
zwykle miły; możliwość poczytania na 
urokliwym tarasie wśród wiekowych 
dębów rekompensował marzniecie 
zimą. Na jakiś czas widmo likwidacji 
biblioteki zostało oddalone. 

\\\   Teleturnieje
Zastanawiałam się, jak podsumo-

wać w tym skromnym tekście, życie i 
pracę ciekawego człowieka, jakim była 
Danuta. Pisarka, poetka, bibliotekarka 
kochająca książki, podróżniczka w mia-
rę możliwości, zawsze miała kogoś, ko-

mu trzeba było pomóc – a to pewnemu 
chłopcu opłacała obiady w szkole, a to 
bezrobotnej znajomej dawała wsparcie 
finansowe. Systematycznie wpłacała 
pieniądze na krakowskie hospicjum i 
schronisko dla zwierząt w Celestyno-
wie. Jeszcze w czasach, gdy nie pracowa-
ła w bibliotece, a dzieci były małe, pilnie 
przygotowywała się do... występów w 
TV. Bardzo popularne w latach 60. XX 
w. były teleturnieje;, ulice pustoszały, 
bo wszyscy oglądali „Kółko i krzyżyk” 
czy „Wielką grę”. Danuta wystąpiła w 
trzech teleturniejach o tematyce „film 
i muzyka filmowa”, w dwóch zdobyła 
pierwsze miejsce, w trzecim czwarte. 

Wygrała dwa tysiące złotych, za które 
mąż kupił nowoczesne radio (dokłada-
jąc jeszcze 100 zł), ku radości całej ro-
dziny. Ta anegdota o radiu i teleturnieju 
spodobała mi się bardzo, bo pamiętając 
tę skromną, cichą i miłą kobietę pomy-
ślałam, jak bardzo pragnęła wiedzy i 
jak dalece ta wiedza była jej potrzebna 
i przydatna. 

W 1983 r. pani Orłowska otrzymała 
medal za „długotrwałą i ofiarną działal-
ność społeczną na rzecz Miasta i Gminy”. 
Pracowała w bibliotece do końca, zmar-
ła 25 grudnia 1999 r. Po jej śmierci bi-
bliotekę przeniesiono do lokalu przy ul. 
Jałowcowej. Walkę o istnienie biblioteki 
podjęła jej córka bibliotekarka Izabela 
Orłowska-Szeremietiew. Wkrótce oka-
zało się, że należy szukać następnego 
lokalu. Dzięki dyrektor Ewie Krasow-
skiej ze szkoły podstawowej w Zalesiu 
Dolnym biblioteka została przeniesiona 
do lokalu w szkole.

 W 2001 r. został złożony wniosek 
o nadanie bibliotece im. Danuty Orłow-
skiej. Co też się stało. 

 Małgorzata Szturomska

Bibliotekarka cz. 2

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Wisiało nad biblioteką 
widmo likwidacji  

ze względów, tym razem, 
ekonomicznych

Budynek, w którym w latach 50. i 60. XX w. mieściła się biblioteka z Zalesiu Donym

Kolekcja książek napisanych przez Danutę Orłowską

Książka podarowana w 1948 r. dla biblioteki przez Borowych

Pomieszczenie 
biblioteczne było 

ogrzewane piecami 
akumulacyjnymi,  
a prąd był drogi
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\\\ PIASECZNO

Oszustwa dyrektora, groźby 
oszukanych klientów i walka  
o przetrwanie szkoły.

O niepokojących wieściach dotyczą-
cych szkoły międzynarodowej w 

Bobrowcu pisaliśmy przed tygodniem. 
Zdobyte od rodziców i rzecznika policji 
informacje potwierdza jeden ze współ-
właścicieli spółki ISW Michał Mikołaj-
czyk. Zarząd spółki, w skład którego 
oprócz Mikołajczyka wchodzą Wojciech 
Rakowski oraz Adriaan Diedericks (po-
wszechnie znany jako Riaan), zdecydo-
wał o zwolnieniu z funkcji dyrektora 
szkoły tego ostatniego.

– Dyrektor przez kilka miesięcy 
wprowadzał celowo w błąd tak udzia-
łowców, jak i zarząd spółki ISW, do któ-
rej należy szkoła. W związku z utratą 
zaufania, pożegnaliśmy się z osobą dy-
rektora oraz przystąpiliśmy do szcze-
gółowej kontroli dokumentacji szkoły. 

W jej toku okazało się m. in. że były dy-
rektor: posługiwał się sfałszowanymi 
certyfikatami edukacyjnymi (progra-
mowymi) i innymi dokumentami, za-
ciągnął szereg nieuzgodnionych z nikim 
zobowiązań, na które nie było pokrycia 
w finansach szkoły, dokonywał nieau-
toryzowanych odstępstw od przyjętej 

przez zarząd ISW polityki, jeśli chodzi o 
wysokość czesnego – na tyle istotnych, 
że wśród uczniów tej samej klasy są 
różnice rzędu trzykrotności czesnego 
– wylicza Mikołajczyk i zapewnia, że po 
udokumentowaniu nieprawidłowości 
na policję trafią kolejne zawiadomienia 
o możliwości popełnienia przestępstwa. 

– Podejrzewamy również, że mógł do-
puścić się kilku przestępstw, w tym 
przywłaszczenia należących do szkoły 
środków. Po zakończeniu trwającego 
właśnie audytu zamierzamy złożyć na 
tę okoliczność stosowne zawiadomienie 
do organów ścigania.

\\\   Chińczycy grożą szkole
Finansowe problemy i związany z 

tym brak realizacji zobowiązań wobec 
zatrudnionych osób czy kontrahen-
tów sprawił, że cała sprawa wyszła na 
jaw. Niektórzy rodzice, którzy zapłacili 
niemałe czesne, obawiali się, że szkoła 
upadnie i nie odzyskają zapłaconych za 
cały rok z góry pieniędzy. Doszło do te-
go, że pojawiły się groźby, których efek-
tem było zamknięcie szkoły dla uczniów 
w dniach 4-7 grudnia.

– Zawieszenie zajęć na okres 4 dni 
było reakcją na groźby, skierowane 
do nas przez obywatela narodowości 
chińskiej, który pośredniczył lub miał 
pośredniczyć w rozpoczęciu nauki w 

naszej szkole przez kilkoro dzieci tej na-
rodowości. Domagał się on zwrotu środ-
ków, wpłaconych rzekomo na poczet 
czesnego za w/w dzieci na ręce byłego 
dyrektora. Środki te nie trafiły w całości 
na konto szkoły, a tym samym nie było 
podstaw do ich zwrotu, przynajmniej 
do zakończenia szczegółowego audytu 
finansowego – wyjaśnia Michała Miko-
łajczyk. 2 Oceniwszy groźbyo jak stwa-
rzające zagrożenie dla uczniów oraz 
personelu szkoły, zadecydowaliśmy 
o tymczasowym zawieszeniu zajęć w 
szkole. W budynku szkoły zainstalowa-
ny został w tym czasie dodatkowy sy-
stem elektronicznego nadzoru i kontroli 
dostępu i od poniedziałku 10 grudnia 
wznowiliśmy regularną działalność. 

Właściciele International School of 
Warsaw w Bobrowcu chcieliby bowiem, 
żeby szkoła nadal działała. W ubiegłym 
tygodniu zmieniono zarząd placówki 
i, jak się dowiedzieliśmy nieoficjalnie, 
podjęto rozmowy o współpracy z inną 
placówką.

– Zarząd ISW czyni wysiłki mające 
na celu kontynuację działalności przez 
szkołę. Poza dofinansowaniem środ-
kami własnymi przez udziałowców, 
dokonaliśmy redukcji kosztów, bez po-
noszenia których szkoła może bezprob-
lemowo funkcjonować. Ponad wszystko 
poszukujemy partnera, który wesprze 
szkołę finansowo. Rozmowy na ten te-
mat są na dosyć zaawansowanym etapie 
– informuje Mikołajczyk.

\\\   Interes życia?
Szkołę bowiem założyło dwóch 

warszawskich deweloperów (Miko-
łajczyk i Rakowski) z Diedericksem, 
który ma wykształcenie pedagogiczne 
i bogatą historię prowadzenia różnych 
biznesów, od Tajwanu, przez Afrykę 
Południową, aż po Holandię. Skąd taka 
współpraca i pomysł na szkolny biznes?

– Pan Diedericks, który był nam 
znany z racji zarządzania inną szkołą 
na terenie Warszawy, zaoferował nam 
współpracę, w ramach której ja i mój 
wspólnik mieliśmy pozyskać, a następ-

nie zaadaptować na cele szkoły między-
narodowej budynek, a on miał przygoto-
wać, a następnie prowadzić działalność 
edukacyjną, czyli samą szkołę – wyjaś-
nia Mikołajczyk. Najprawdopodobniej 
panowie poznali się, ponieważ dziecko 
jednego z nich było uczniem szkoły, 
którą zarządzał Diedericks. Z naszych 
niepotwierdzonych jeszcze informacji 
wynika, że z tej poprzedniej szkoły Die-
dericks został zwolniony i niewyklu-
czone, że przyczynami tego zwolnienia 

interesuje się prokuratura – czekamy 
na odpowiedź rzecznika Prokuratury 
Okręgowej w Warszawie. 

– Niezależnie od faktu, czy od po-
czątku działał z takim zamiarem czy nie, 
dostał od nas zbyt duży kredyt zaufania, 
gdyż przez kilka miesięcy poprzedzają-
cych jego usunięcie ze szkoły, wykorzy-
stując rozmaite techniki manipulacji, 
fałszerstw czy zwykłego oszustwa, zdo-
łał samodzielnie doprowadzić szkołę na 
skraj bankructwa, odnosząc przy tym 
najprawdopodobniej szereg korzyści o 
charakterze osobistym i finansowym – 
przyznaje Michał Mikołajczyk.

Czy szkole uda się odzyskać zaufa-
nie rodziców i przetrwać? Czy współ-
właściciele spółki poczują się zobowią-
zani do uregulowania należności, które 
powstały w wyniku zaciągniętych przez 
Diedericksa w imieniu szkoły zobowią-
zań? Czy były dyrektor szkoły odpowie 
za nadużycia? To tylko część pytań, jakie 
rodzą się w tej historii.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Międzynarodowa afera

Wspólnicy spółki 
stawiają byłemu 

dyrektorowi szkoły 
poważne zarzuty

Ma wykształcenie 
pedagogiczne i bogatą 
historię prowadzenia 

różnych biznesów,  
od Tajwanu, przez 

Afrykę Południową,  
aż po Holandię

 Od poniedziałku w szkole znów są prowadzone zajęcia

R E K L A M A
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\\\ PIASECZNO
12.12 godz. 19.00 – SZTUKA MóWI – Pokaz filmu  
„Twój Vincent”.  Spotkanie z Leszkiem Jampolskim.  
Moderator – Hubert Gieleciński. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Wstęp wolny.
13.12 godz. 14.00 – WARSZTATy ZDOBIENIA PIERNIKóW, współorganizowane 
z Kołem Gospodyń Wiejskich. Klub Kultury w Złotokłosie, ul. 3 maja 30. Wstęp 
wolny, zapisy u instruktora.
14.12 godz. 20.00 – MISTRZOWIE SEKSU – monodram MARKA BUKOWSKIEGO. 
Spektakl wyłącznie dla widzów dorosłych. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49.  
Bilety w cenie 40 zł w sprzedaży od 30 listopada.
15.12 godz. 10.30 – PREZENTOWNIA ŚWIĄTECZNA. Warsztaty dla dzieci  
w wieku 7-11 lat. Instruktor – Monika Firek. Strefa Kultury, ul. Jarząbka 20/86. 
Wstęp wolny, zapisy: www.strefazajec.pl.
15.12 godz. 11.00 – BAJKI Z KLISZy. Bajki z retro rzutnika połączone  
z Glottozabawą Magdy Wojewody. Strefa Kultury, ul. Jarząbka 20/86.  
Wstęp wolny, zapisy 505 856 669.
15.12 godz. 12.15 – UDEKORUJ DOM NA ŚWIĘTA. Warsztaty dla młodzieży  
i dorosłych. Strefa Kultury, ul. Jarząbka 20/86. Wstęp wolny, zapisy:  
www.strefazajec.pl.
15.12 godz. 18.00 – JAKA TO KOLĘDA. Koncert uczniów Centrum Kultury.  
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Wstęp wolny.
16.12 godz. 14.00, 16.00 – BAJKOWA NIEDZIELA. DoMiSie – „List do Mikołaja”. 
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Bilety w cenie 10 zł.
18.12 godz. 18.00 – KLUB KOBIET KREATyWNyCH. Przystanek Kultura,  
pl. Piłsudskiego 9. Wstęp wolny. 

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRA KALWARIA
15.12 godz. 16.00 – GWIAZDKOWy ZAWRóT GŁOWy  
– koncert zespołu Air Band. Ośrodek Kultury, ul. Białka 9. 
Wstęp wolny.
16.12 godz. 10.00 – FILMOWy PORANEK. Kontynuacja przygód niesamowitej 
rodziny, która zauroczyła wielu widzów na całym świecie. Tytuł dostępny  
po dołączeniu do grupy Darmowe seanse w Kinie Uciecha na Facebooku,  
ul. ks. Sajny 14. Wstęp wolny.
WySTAWy:
16.12 godz. 17.00 – WERNISAż WySTAWy MALARSTWA TADEUSZA WITKA. 
Ośrodek Kultury, ul.  Białka 9. Wstęp wolny
25.11-31.12 – WySTAWA MALARSTWA I FOTOGRAFII GRUPy PLASTyCZNEJ 
COMMUNIO GRAPHIS. Communio Graphis, ul. Pijarska 40. Wstęp wolny.

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
12.12 godz. 11.00 – SINATRA BOżONARODZENIOWO  
– koncert Jarka Wista dla słuchaczy Uniwersytetu Trzeciego Wieku,  
KDK, ul. Mostowa 15.
13.12 godz. 18.00 – DySKUSyJNy KLUB KSIĄżKI – Filip Springer: „13 pięter”, 
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
15.12 godz. 15.00 – WARSZTATy ŚWIĄTECZNE, KDK, ul. Mostowa 15.  
Wstęp wolny.
15.12. godz. 18.00 – KONCERT KOLĘD I PASTORAŁEK w wykonaniu  
Konstancińskiego Chóru Kameralnego, KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny,  
obowiązują wejściówki.
16.12 godz. 16.00 – BAJKOWA NIEDZIELA – spektakl „Królowa śniegu”,  
KDK, ul. Mostowa 15. Bilety w cenie 15 zł – dzieci i 20 zł – dorośli, do nabycia  
w kasie KDK oraz na stronie www.konstancinskidomkultury.pl.
18.12 godz. 11.00-14.00 – UNIWERSyTET TRZECIEGO WIEKU – wykłady,  
KDK, ul. Mostowa 15. 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\   KA LEN DA RIUM KUL TU RAL NE

\\\ PIASECZNO

Koncert promujący debiutancką 
płytę Pawła Górskiego „Droga” 
był okazją do wielu wspomnień. 

O przymiarkach wieloletniego pra-
cownika Domu Kultury w Piasecz-

nie do wydania płyty pisaliśmy pod ko-
niec marca. Droga do wydania „Drogi” 
nie była łatwa i szybka, zwłaszcza, że 
artysta postanowił zrealizować nagra-
nie i wydanie płyty bez udziału żadnej 
wytwórni fonograficznej. Album po-
wstał dzięki pomocy wielu znajomych, 
którzy wsparli ten projekt realizacyjnie 
lub finansowo. Do liczącego 14 utwo-

rów krążka dołączona jest książeczka, 
którą zdobią reprodukcje prac Adama 
Kołakowskiego. Obrazy artysty można 
było też podziwiać podczas wystawy 
zorganizowanej z okazji koncertów 

promujących płytę. W środę 5 grudnia 
darczyńcy, którzy wpłacili odpowiednią 
kwotę na platformie crowdfundingo-
wej, wspierając wydanie „Drogi”, wzięli 
udział w zamkniętym koncercie prapre-
mierowym. Dwa dni później w sali Do-

mu Kultury odbył się premierowy kon-
cert. Wokaliście towarzyszyli muzycy, z 
którymi nagrywał płytę. Podczas kon-
certu Paweł Górski nie tylko zaśpiewał 
napisane w ciągu całego życia piosenki, 
ale też opowiadał historie, które stały 
się inspiracją dla jego tekstów. Jak sam 
podkreśla, są to utwory opisujące jego 
drogę życiową – od młodego chłopaka 
korzystającego z wszelkich uroków ży-

cia, po stateczne życie ojca i męża.
– Spełnili Państwo moje marzenie, 

dziękuję – powiedział na koniec kon-
certu wzruszony tym, że udało mu się 
wydać płytę i zgromadzić tłumy na kon-
cercie premierowym.

Krążek „Droga” można kupić w księ-
garni „Bzyk” w Piasecznie.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Spełnione marzenie 

\\\ WARSZTATy śWIąTECZNE
Konstanciński Dom Kultury przy ul. Mostowej 15 zaprasza do 
wspólnego spędzenia czasu przy stole pełnym inspirujących 
materiałów plastycznych. Wspólnie przygotujemy papierowe 
gwiazdy, ozdoby świąteczne, choinki z filcu na styropianie i 
filcowe kapcie na prezenty. Miło i kreatywnie spędzimy czas, 
a przede wszystkim wprawimy się w świąteczny nastrój. War-
sztaty świąteczne odbędą się w sobotę 15 grudnia o godz. 
15.00. Zajęcia poprowadzą Anna Cuch i Jolanta Łaba. Wstęp 
wolny.

\\\ KOLędy W HuGONÓWCE
Konstanciński Chór Kameralny w sobotę 15 grudnia o godz. 
18.00 zaśpiewa najpiękniejsze kolędy, pastorałki i utwory 
świąteczne. W Konstancińskim Domu Kultury przy ul. Mo-
stowej 15 zabrzmią zarówno tradycyjne, popularne, polskie 
kolędy, m.in. „Przybieżeli do Betlejem”, „Mizerna cicha”, „Pójdź-
my wszyscy do stajenki”, „Cicha noc”, jak i nieco mniej znane 
utwory, m.in. „Dzieciątko się narodziło”, „Niemowlątko na 
słomie”. Będą także utwory z innego kręgu kulturowego, m.in. 
„ya viene la vieja” (hiszpańska kolęda tradycyjna), „White 
Christmas” (piosenka bożonarodzeniowa). Oprócz chóru, na 
scenie zaśpiewają także soliści. Nie zabraknie także wspólnego 
kolędowania z publicznością. Konstanciński Chór Kameralny 
pod dyrekcją Piotra Stawarskiego tworzą pasjonaci muzyki, 
których połączyła idea wspólnego śpiewu. Wstęp wolny – 
wejściówki do odbioru w recepcji KDK w dniu koncertu od 
godz. 12.00.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

\\\ PIASECZNO

\\\ WIELKA ORKIESTRA śWIąTECZNEJ POMOCy
13 stycznia jak co roku, setka wolontariuszy piaseczyńskiego sztabu WOŚP pod 
wodzą Eli Gothold- Leśniewskiej wyjdą na ulice gmin Piaseczno, Lesznowola i Praż-
mów. Ponieważ jest to niedziela wolna od handlu, co za tym idzie nie będzie zbiórki 
w sklepach wielkopowierzchniowych, zapraszamy do wszystkich miejsc związanych 
z piaseczyńskim Centrum Kultury, gdzie przygotowano dla Państwa przedstawienia 
teatralne, pokazy, warsztaty podczas których młodzi ludzie ze sztabu będą zbierali 
na rzecz potrzebujących dzieciaków. O godz. 17.30 na parkingu miejskim przy ul. 
Sierakowskiego odbędzie się koncert XXVII Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy w Piasecznie, podczas którego wystąpią znani lokali artyści Kolorofonia i 
DJ Martin Rosa, a gwiazdą wieczoru będzie CLEO, znana szerokiej publiczności z 
piosenki „My Słowianie”. O godz. 20.00 odbędzie się inne niż zwykle Światełko do 
Nieba. Zapraszamy.

Koncert miał wyjątkową oprawę dzięki specjalnemu oświetleniu sceny

Nostalgiczne, ironiczne,  
wzruszające – takie piosenki  
zaśpiewał Paweł Górski„Spełnili Państwo moje 

marzenie, dziękuję”
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\\\ PIASECZNO

Czas podsumować rundę 
jesienną w wykonaniu  
piłkarzy MKS Piaseczno. 
Drużyna Igora Gołaszewskiego 
zajmuje 5. miejsce w tabeli  
IV ligi.

N a początek warto wspomnieć, że 
jesienią rozegrano dodatkowo je-

den mecz rundy wiosennej. MKS miał 
mocne wejście w sezon 2018/2019. 
Cztery zwycięstwa z rzędu sprawiły, 
że obok Pogoni Grodzisk Mazowiec- 
ki piaseczyński zespół wybił się na 
pierwszy plan w IV lidze. W 5. kolejce 
ekipa Gołaszewskiego po raz pierwszy 
straciła punkty – bezbramkowy remis 
z LKS Promna. Z kolei w siódmej se-
rii gier MKS zanotował porażkę. Choć 
prowadził u siebie z Błonianką Błonie 
po bramce Bartosza Orłowskiego, osta-
tecznie przegrał 1:2.

Niezwykle istotne dla Piaseczna by-
ło starcie w 9. kolejce z mocną Pogonią 
Grodzisk Mazowiecki. Lider rozprawił 
się z trzecim wtedy w tabeli MKS 3:1. 
Tydzień później MKS przegrał z Rado-
miakiem II Radom 1:3, jednak za niepo-
wodzenia zawodnicy zrehabilitowali się 
w starciu z Orłem Unin, które wygrali aż 
6:1. Można powiedzieć, że zespół z ul. 1 
Maja przeżywał wzloty i upadki. Kolejne 
spotkania i porażki – 0:3 ze Zniczem II 
Pruszków i 1:2 z Pilicą Białobrzegi. Po 
walce Piaseczno przywiozło trzy punkty 
z Ząbek, gdzie pokonało KS Raszyn 3:2. 
Ważna była wygrana z Oskarem Przy-
sucha, który plasuje się wyżej w tabeli. 
Gola na wagę trzech punktów zdobył 
Kamil Matulka. Jednak 16. kolejka nie 
potoczyła się po myśli graczy MKS, 
którzy przegrali w derbach ze Spartą 
Jazgarzew 0:2, choć na otwarcie sezonu 
wygrali 6:0.

MKS Piaseczno zajmuje 5. miejsce 
w tabeli IV ligi. W 16. kolejkach zespół 
Igora Gołaszewskiego zgromadził 28 
punktów. Na ten dorobek złożyło się 
dziewięć zwycięstw i zaledwie jeden 
remis. Piaseczyński zespół poniósł sześć 
porażek. W dotychczasowych spotka-
niach MKS zdobył 38 bramek, tracąc 27. 
Co ciekawe, piaseczyńska drużyna lepiej 
wypada w meczach wyjazdowych – pięć 
zwycięstw i dwie porażki. Na własnym 

stadionie MKS zanotował cztery zwycię-
stwa, remis i cztery porażki.

Zespół Gołaszewskiego traci do 
lidera z Grodziska Mazowieckiego aż 
17 punktów, więc marzenia o awansie 
trzeba raczej odłożyć. Chociaż do końca 
sezonu zostało 14 spotkań i wszystko 
może się zdarzyć. MKS może myśleć o 
wskoczeniu na podium. Do Błonianki i 
Pilicy Białobrzegi, które są odpowiednio 
na drugim i trzecim miejscu, traci sie-
dem punktów. Jednak nie należy patrzeć 
tylko w górę, lecz kontrolować również 
to, co dzieje się za plecami. A tam jest 
niezwykle ciasno. Energia Kozienice i 
Mszczonowianka Mszczonów tracą 
do piaseczyńskiej ekipy cztery punkty, 
Wilga Garwolin i Mazur Karczew – po 
pięć. Jednym słowem: trzeba mieć się 
na baczności.

Warto również odnieść obecną zdo-
bycz do sytuacji z poprzedniego sezo-
nu. W tym samym punkcie rozgrywek 
2017/2018 MKS miał na swoim koncie 
21 punktów. Wiosną ekipa z Piaseczna 
zdobyła mniej, bo 16 oczek i ostatecznie 
zajęła 11. miejsce w tabeli.

\\\   Powiew nadziei
W ostatnich czterech kolejkach 

Sparta Jazgarzew zdobyła dziewięć 
punktów. Niebiesko-żółci pokonali 5:0 
Perłę Złotokłos, 2:0 Mazura Karczew 
i na koniec MKS Piaseczno 2:0. Ulegli 
zaś Mszczonowiance Mszczonów 0:3. 
Postawa Sparty napawa optymizmem, 
ponieważ w końcówce rundy zdobyła 
ponad 50 proc. dorobku punktowego. 
Po 16 meczach ekipa z Jazgarzewa ma 
na koncie 17 punktów i zajmuje 12. lo-
katę w tabeli.

Sparta wygrała pięć spotkań, dwa 
zremisowała i przegrała dziewięć. Ze-
spół z Jazgarzewa nie zdobywa wielu 
bramek – 19. Mniej zdobyły tylko Perła 
Złotokłos i LKS Promna. W 16 meczach 
Sparta straciła 35 bramek. 

\\\   Porażka za porażką
Od początku sezonu na koncie 

punktowym Perły Złotokłos widnieje 
0. żółto-zieloni przegrali wszystkie 16 
spotkań. Mogą się pochwalić jedynie... 
dwoma zdobytymi bramkami. Jedną 
Perła zdobyła w 4. kolejce w starciu z 
MKS Piaseczno, drugą zaś w szóstej serii 
gier z LKS Promna.           Artur Szpuda

Podsumowanie 
rundy jesiennej 

MKS Piaseczno – Sparta Jazgarzew
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\\\ PIASECZNO

Tegoroczny Cross Mikołajkowy 
na Górkach Szymona wymagał 
od biegaczy odporności na…
deszcz.

N ajbarwniejszy z organizowanych 
przez Stowarzyszenie Kondycja 

biegów odbył się po raz szósty. Tym 
razem na starcie stanęli najbardziej 
„nieprzemakalni” Mikołaje. Trudna, 
biegnąca przez las po pagórkach, trasa 
wymagała dodatkowej uwagi ze wzglę-
du na padający przez cały czas deszcz. 
Mimo to w każdym z biegów swoich sił 
spróbowało spore grono zawodników. 
Oprócz „Małego Mikusia” (500 m) dla 
najmłodszych rozegrano bieg rodzinny 
na dystansie 1 kilometra, liczący 3 km, 
marsz nordic walking oraz bieg główny 
na 5 km. Ten ostatni tradycyjnie już wy-

grał Krzysztof Wasiewicz z Kondycji. Na 
wszystkich na mecie czekały mikołajko-
we medale, gorąca herbata, grochów-

ka, drożdżówka i ognisko, przy którym 
można było się ogrzać w oczekiwaniu 
na dekorację.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

W Koninie rozegrano turniej 
koszykówki na wózkach Wiśnik 
Cup, w którym wziął udział 
zespół IKS GTM Konstancin. 
Mistrz Polski 2017/2018 
przegrał z Mustangiem Konin 
56:66.

W iśnik Cup odbył się po raz czwar-
ty w rocznicę śmierci Roberta 

Wiśnika, paraolimpijczyka z Londynu 
oraz zawodnika drużyny Mustang Ko-

nin. Podczas turnieju odbył się mecz 
ekip dziecięcych oraz pierwsze w hi-
storii spotkanie kobiet w koszykówce 
na wózkach.

Turniej rozpoczęło starcie gospo-
darzy z Konina z IKS GTM Konstancin. 
Przyjezdni dobrze rozpoczęli spotkanie 
i konsekwentnie budowali przewagę, 
jednak Mustang jeszcze w pierwszej 
kwarcie zaczął odrabianie strat – 
19:14. Ekipa z Konina powoli wchodzi-
ła na właściwe tory, jednak Konstancin 
utrzymywał przewagę i na półmetku 
było 34:30. Trzecia kwarta to jednak 

zupełna zmiana obrazu sytuacji. IKS 
GTM popełniał błędy, nie radził sobie w 
obronie, a gospodarze parli konsekwen-
tnie do przodu. Trzecią kwartę IKS GTM 
przegrał różnicą dwunastu punktów, co 
wpłynęło na ostateczny wynik meczu. 

W efekcie gospodarze odrobili straty 
z nawiązką – 48:40. Czwarta odsłona 
wyrównana, jednak wynik nie uległ 
zmianie i IKS GTM przegrał – 56:66. Co 
warto dodać, mecz odbył się w ramach 
drugiej kolejki Polskiej Ligi Koszykówki 
na Wózkach.

Podczas Wiśnik Cup IKS GTM Kon-
stancin pokonał reprezentację Polski 
U22 – 68:51. 

Kolejną serię gier PLKnW zaplano-
wano na 15-16 grudnia. Zespół z Kon-
stancina pauzuje, a w następnej serii 
zmierzy się z drużyną z Rzeszowa.

Artur Szpuda

Mikołaje biegali w deszczu

IKS GTM przegrał z Mustangiem

Ekipa z Konstancina dobrze rozpoczęła mecz z Mustagiem, ale ostatecznie 
przegrała z gospodarzami

Trzecią kwartę IKS 
GTM przegrał różnicą 

dwunastu punktów, co 
wpłynęło na ostateczny 

wynik meczu

Najmłodszym deszcz zupełnie nie psuł zabawy

Mikołajkowy Cross wymaga specjalnego stroju

Najmłodsza biegaczka nie ma jeszcze 
nawet 2 lat
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\\\ UWIELINY

6 grudnia otwarto 
rozbudowany budynek Ośrodka 
Zdrowia w Uwielinach.  
Ta inwestycja kosztowała 
milion złotych.

P acjenci przychodni w Uwielinach 
zyskali przestronne gabinety lekar-

skie, nowoczesny gabinet zabiegowy, 
pokój dla matki z dzieckiem, nową po-
czekalnię i rejestrację. Oddzieleni także 
zostali chorzy pacjenci od zdrowych. 
Placówka przyjmuje pacjentów od po-
niedziałku 10 grudnia.

Budynek poświęcił proboszcz pa-
rafii w Kędzierówce. Wstęgę przecinali 
Wójt Gminy Prażmów Jan Adam Dą-

bek, inicjatorzy rozbudowy ośrodka 
zdrowia, Przewodnicząca Rady Gminy 
Prażmów Danuta Błaszczyk oraz Rad-
ny Gminy Prażmów z kadencji 2014-
2018 Adam Morawski, Dyrektor Samo-
dzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Prażmowie, którego filią 
jest otwierana placówka, Elżbieta Czu-
pryńska oraz wieloletni i ceniony lekarz, 
który przyjmuje w zmodernizowanej 
przychodni, dr Beata Szczytowska.

– Najlepiej byłoby żeby ci, którzy 
będą tu wchodzić, wychodzili od razu 
zdrowi – żartował wójt. – Zależy mi, aby 
ta ważna instytucja rosła w siłę i ciągle 
rozwijała się w kierunku jeszcze więk-
szej dostępności usług medycznych, 
zwłaszcza takich, na które mieszkańcy 
czekają.  Nasza obietnica wyborcza o 

dodatkowym etacie lekarza jest aktual-
na. Środki już są zabezpieczone. Obec-
nie pani dyrektor szuka odpowiedniego 
lekarza.

Rozbudowa ośrodka to ważna in-
westycja dla lokalnej społeczności oraz 
dla całej gminy.

– Koszt modernizacji Ośrodka Zdro-
wia w Uwielinach wyniósł ponad milion 
złotych. Dzięki dobudowaniu nowego 
budynku, przychodnia będzie mogła 
lepiej funkcjonować. Placówka zyskała 
dodatkową powierzchnię dostępną dla 
osób starszych i dla niepełnospraw-
nych. Unowocześniono i poprawiono 
funkcjonalność rejestracji, wykonano 
łącznik obu budynków. Starą część 
obiektu odświeżono. W obiekcie po-
wstał nowy gabinet zabiegowy, gabine-
ty lekarskie oraz zaplecze socjalne dla 

personelu, a także wspólna dla całego 
obiektu kotłownia. Odrębne wejście 
pozwoli na rozdzielenie pacjentów 
chorych i zdrowych – informuje Urząd 
Gminy Prażmów.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Nowy ZOZ na Mikołajki

Dr Beata Szczytowska to ceniony lekarz z przychodni w Uwielinach

OGŁOSZENIA 
REKRUTACYJNE
786 202 066

O g ł O s z e n I e

O g ł O s z e n I e
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DAM PRACĘ 

Zatrudnię samodzielnego  
kucharza/kę do pracy w kameralnym 
pensjonacie, praca 5 dni w tygodniu  

tel. 514846664 

Poszukujemy pracownika produkcyjnego 
do zakładu w Piasecznie (produkcja hy-
droizolacji). Zainteresowanych prosimy 
o przesłanie CV na : kontakt@aqua-tech.
com.pl lub tel. 509-045-212 

Publiczne Przedszkole w Józefosławiu 
poszukuje nauczyciela wychowania 
przedszkolnego oraz pomocy  
nauczyciela tel. 502723566  
geodetow@puchatek.waw.pl

zatrudnimy ekspedientkę  
\”supersam\” ul. starzyńskiego 4  
dojazd ztM 715, 737 i pKp  
stacja w-wa dawidy, 14 zł netto/godz. 
tel. 501 577 285

Catering dietetyczny poszukuje pracow-
nika na stanowisko: samodzielny kucharz. 
Praca na cały etat, poniedziałek - piątek. 
Miejsce pracy Piaseczno (Zalesie Dolne). 
Tel. 602473433

Kantyna pracownicza i nowo otwierają-
cy się bar poszukuje Kelnerki / Kelnera / 
Kasjera tel. 508144503

Specjalista ds. sprzedaży  
- praca@piatnik.pl

Szukam do pracy tynkarz, gipsiarzy  
oraz malarzy od ZARAZ. Tel. 505856371

Zatrudnię pomoc nauczyciela  
do przedszkola w Łazach  
koło Magdalenki 506-12-52-82, 
CV przedszkolefantazja@interia.pl
Przystanek piekarnia Krzosek zatrudni 
osoby chętne do pracy, Piaseczno,  
tel. 791 200 444
Przyjmę do pracy przy budowie linii  
nN elektromontera lub pracownika  
fizycznego do przyuczenia zawodu.  
Tel. 660939117
atrakcyjna praca na produkcji  
piaseczno mile widziani mężczyźni  
tel. 725258529
SPEDYTOR / asystent Spedytora jęz. ang. 
lub niem.; LOGIMAR Piaseczno cv  
na email: office@logimar.pl 
Blacharza samodzielnego  
na dachy, możliwość zakwaterowania 
tel:601372385
Pracownik Obsługi Klienta na Stacji  
Paliw PKN ORLEN w Pęcicach,  
ul. Parkowa 49 tel. 604430350
Serwisant samochodów ciężarowych  
od zaraz. Prace kosmetyczne.  
Góra Kalwaria. Tel-509 237 779
Pomoc do biura rachunkowego  
ze znajomością języka ukraińskiego 
mojksiegowy@mojksiegowy.eu
Firma zatrudni elektromonterów.  
Umowa o pracę.602-653-398;201-19-01
Szkoła Azymut w Pruszkowie zatrudni 
nauczyciela języka hiszpańskiego  
tel. 512991038

ZATRUDNIĘ WULKANIZATORA/ POMOC-
NIKA WULKANIZATORA TEL. 601310000

Zatrudnię kierowców po Warszawie  
kat C i kierowców C+E po Kraju  
tel. 506000069

PRACOWNIK FIZYCZNY DO SKUPU  
ZŁOMU W BANIOSZE. TEL. 514310146

Mechanika, Wulkanizatora, Pomocnika 
Wulkanizatora zatrudnię tel. 535459190

ZATRUDNIĘ MECHANIKA/ POMOC  
MECHANIKA TEL. 601310000

Szwaczka Krawcowa do szwalni w Grodzi-
sku Mazowieckim Tel. 513 095 789

Pracownik fizyczny - magazyn rusztowań 
Konstancin Jeziorna tel.502 782 558

Firma Gp -Tech www.gp-tech.pl zatrudni 
montażystę tel. 515 876 318

Pracownik na Stacji Paliw w Tarczynie 
605276594 

pracowników ochrony, natolin,  
tel. 532 418 279 

Restauracja Corrado Pruszków zatrudni 
pizzera Tel. 570 979 797

Firma Folpol (Baniocha) zatrudni  
magazyniera. Tel-605 832 558

Pilnie zatrudnię Panią do delikatesów  
w Nowej Iwicznej tel. 501 105 411

Poszukuję doradcy budowlanego,  
tel. 602 636 798

Zatrudnię magazyniera do kompletacji 
zamówień, praca w warunkach chłodni-
czych 5 nocy (20-4) w tygodniu. Piaseczno 
ul. Techniczna 2 hala J. Wynagrodzenie 
3000zł netto kontakt 515-090-488.

Zatrudnię magazyniera do przyjęcia to-
waru oraz rozkładaniu go na hali praca  
w warunkach chłodniczych (5-13) 5 dni  
w tygodni plus co druga sobota. Piaseczno 
ul. Techniczna 2 hala J. Wynagrodzenie 
2800 netto kontakt 515-090-488

Zatrudnię kierowcę kat. C+E  
Tel. 696 488 617

OPIEKUNKA SENIORÓW W NIEMCZECH. 
ATRAKCYJNY BONUS JESIENNO-ZIMOWY! 
DARMOWE KURSY J. NIEMIECKIEGO  
OD PODSTAW W WARSZAWIE  
- W GRUDNIU! ZADZWOŃ: 506 289 039 
LUB 501 356 229, PROMEDICA24

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

PRACUJ JAKO OPIEKUNKA SENIORÓW  
W NIEMCZECH. BEZPŁATNE KURSY JĘ-
ZYKA NIEMIECKIEGO OD PODSTAW  
W WARSZAWIE - OSTATNIE WOLNE MIEJ-
SCA! TEL. 506 289 039 LUB 501 356 229, 
PROMEDICA24

Cukiernika i pomoc, tel. 608 079 659

Pomoc kuchenna do pracowni garmaże-
ryjnej, Mysiadło, tel. 603 686 561

SZUKAM PRACY 

podnajmę fotel pod manicure,  
pedicure. piaseczno. tel. 501 603 535 

Ślusarz, spawanie tig. Duże doświadcze-
nie. Tel-510 35 28 16  

USŁUGI 

Ziębik RENOVATION Usługi remontowe. 
Remonty od A do Z Małe i duże.  

609-443-136 

sala weselna biały dworek  
w prażmowie posiada jeszcze  
wolne terminy - rozsądna cena  
tel. 722 202 966 irmina.zs@wp.pl

AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM  
PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ, 
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480 

centralne ogrzewanie, kotłownie 
- montaż, szybko i solidnie  
Tel: 536221341 

Wycinka czyszczenie działek zarośli  
tarnin karczowanie drzew mulczer  
tel. 602790024

Pracownia Tapicerska tel.502-908-661 
www.tapicer-wolka.pl 

reMOntY, wYKOŃczenIa wnĘtrz, 
TEL. 513 933 115 

Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel. 515 144 294

postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 

Rolety rzymskie, plisy, moskitiery,  
tel. 578 008 223

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223 

Wulkanizacja 24 mobilna GREGON  
Milanówek i okolice Tel. 600 004 751

Mycie psów pruszków i okolice  
Tel 798 012 309 

MALOWANIE REMONTY, MEBLE  
NA WYMIAR - SOLIDNIE 788-882-780

Przeprowadzki, koszenie, uprzątanie 
posesji. 505 591 721

tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26 

Pranie-Czyszczenie dywanów, tapicerki 
meblowej i samochodowej 508 65 20 30

Remonty, instalacje elektryczne.  
Tel-537 199 522

Tynki wewnętrzne tel. 533-125-444

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Studnie tel. 601 231 836

Okna, sprzedaż, montaż- ceny produ-
centa. Tel. 603 310 223 

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360  

Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951 
KUPIĘ 

Skup cieląt tel. 694779679
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418

SPRZEDAM 

ziemię humus odstąpię rejon nadarzy-
na i okolic, wiadomość pod telefonem: 
722200503 dzwonić wieczorem. 
Miód z własnej pasieki tel. 501 51 66 52

Sprzedam pilnie firmę - Dom Opieki 
dobrze prosperujący, budynek 780 m2 
pow. użytkowej, działka 2500 m2,  
Serock, tel. 501 092 950

Sosna opałowa, tel. 602 77 03 61 

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ

ODKUPIMY Twoje auto szybko  
i uczciwie. Tel. 513 323 123

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup Aut, najlepsze ceny, tel. 503901642

Skup aut 2002-2018r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Wynajmę nowy lokal usługowo-biurowy 
50m2 Piaseczno (prestiżowy budynek) 
w cenie najmu klimatyzacja, internet, 
ochrona i m. parkingowe Tel. 886 234 304 

MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888

Para (300+/os) 1-os (480+) 577 88 69 88

Magazyny w Antoninowie, ochrona  
całodobowa, tel. 604 470 270,  
604 470 370

Wynajmę halę 1000 m2 lub inne propozy-
cje, Prażmów, tel. 602 77 03 61

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

działki, domy - najlepsze oferty;  
www.doradca-nieruchomosci.com.pl 

Sprzedam działkę z domkiem  
w Głoskowie tel. 512 002 909

Sprzedam 3 h w Pieczyskach  
tel. 512 002 909 

Dom dwurodzinny tel. 535 467 856

Nieruchomości powiat piaseczyński 
www.luksus.com.pl 22 7502023

działka budowlana w pruszkowie  
- 585m przy ul. Żbikowskiej/przy  

potoku (180.000,00 zł) o atrakcyjnym 
kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  

i lokalizacji. cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. Istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

telefon: 0 601 532 534 

Działki budowlane 800 - 1200 m2  
Prażmów, tel. 602 77 03 61 

Działki rekreacyjno-budowlane leśne 
Prażmów, tel. 602 77 03 61   

NAUKA 

Matematyka tel. 664 438 144

pomoc w przezwyciężaniu trudności  
w uczeniu się (koncentracja uwagi, tech-
niki szkolne, pamięć itp.). pomoc w od-
rabianiu lekcji. dyplomowany terapeuta.  
z dojazdem do domu państwa dziecka 
- piaseczno i okolice. zapraszam do kon-
taktu 509685111

ZDROWIE 

Dom Opieki Piaseczno, tel. 601 870 594, 
781 287 396

FINANSE 

Szybka pożyczka bez BIK i zbędnych  
formalności. Dzwoń 690-016-555

Kredyty bankowe www.procesuj.pl  
887 887 559

Pożyczki na Święta, Tel. 697 538 701

Antykomornik 690-016-555 
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